
PROTOKÓŁ NR 21/09
ze wspólnego posiedzenia

Komisji Mienia Komunalnego, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego,
Komisji Rozwoju Gospodarczego  i Budżetu.

Komisji Edukacji Kultury i Zdrowia 
 z dnia 21 grudnia 2009 r. 

W  posiedzeniu  któremu  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Tomas   oraz 
Stanisław Tatarczyk – Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Budżet udział  wzięli 
członkowie komisji problemowych Rady Gminy. Listy obecności stanowią  załącznik nr 1,2 i 3 do 
protokołu.  

Ponadto spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 
1) Pan Mariusz Adamczyk - Wójt Gminy Godów
2) Pan Andrzej Adamczyk -  Z-ca Wójta
3) Pani Brygida Dobisz - Sekretarz Gminy 
4) Pani Beata Kałusek   -  Skarbnik  Gminy
5) Pani Katarzyna Kubica -  Kierownik Referatu Edukacji,Kultury i Zdrowia
6) Pan Zbigniew Prucnal - Kierownik Referatu Budownictwa i Gospodarki 

   Komunalnej 
  
Prowadzący tę  część posiedzenia  Antoni  Tomas o godzinie  15.00 otworzył  wspólne posiedzenie 
Komisji  Problemowych  Rady  Gminy  Godów.  Po  powitaniu  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą 
obecności  w  posiedzeniu  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  kworum  pozwalające  na 
podejmowanie  prawomocnych  decyzji.  Nieobecny  Arkadiusz  Kowalski  –  obecność 
usprawiedliwiona. 

Poinformował,  że  w  dniu  20.12.2009  r.  radny  Eugeniusz  Tomas  w imieniu  Wójta  odebrał  od 
harcerzy i zuchów  światło betlejemskie. 

Radny  Eugeniusz  Tomas  przekazał  na  ręce  Wójta  Gminy  Godów  światło  betlejemskie 
z  następującym   przesłaniem  -  „  niech  to  światło  przyświeca  poczynaniom  władz  gminy,  a 
poczynania te niech przyczynią się do dalszego rozwoju naszej gminy”.

Przewodniczący Rady podziękował za odebranie i przekazanie światła betlejemskiego.

Przedstawił porządek wspólnego posiedzenia komisji:  
1. Wyrażenie opinii do projektów uchwał  będących tematem obrad XXXV sesji Rady Gminy:

1) projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Godów  na 2010 r.
2) uchwalenie planu pracy Rady Gminy Godów na 2010 rok.
3) Przyjęcie Programu współpracy na rok 2010 z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami  w  rozumieniu  przepisów  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego 
i  o wolontariacie.

4) Przyjecie  planu  dofinansowania  w  roku  2010  form  doskonalenia  zawodowego 
nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych dla których Gmina Godów jest 
organem prowadzącym.

5) Przyjęcie  Gminnego  Programu  Profilaktyki   i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych na 2010 rok.

2. Sprawy bieżące.
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu - Stanisław Tatarczyk zaproponował, 
aby projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2010 rok omówić dopiero po analizie 
i zaopiniowaniu  wszystkich projektów uchwał ujętych w porządku obrad wspólnego posiedzenia 
komisji, czyli rozpocząć od ppkt 2

Porządek posiedzenia  wraz z zaproponowaną zmianą został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 1
2) projekt uchwały w sprawi przyjęcie programu współpracy na rok 2010 z organizacjami

pozarządowymi i innymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku 
publicznego   i  o wolontariacie  – załącznik nr 5 do protokołu.

Pani  Katarzyna  Kubica  -  Kierownik  Referatu  Edukacji  Kultury  i  Zdrowia  wyjaśniła,  że  organ 
stanowiący uchwala roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi 
podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Podkreśliła, że samorząd lokalny  i organizacje pozarządowe łączy wspólny cel działanie na rzecz 
społeczności  lokalnej.  Stąd  też  wypływa  konieczność  tworzenia  zasad  współpracy  samorządu 
z organizacjami pozarządowymi. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

3) projekt uchwały w sprawie przyjecie planu dofinansowania w roku 2010 form doskonalenia
zawodowego nauczycieli  zatrudnionych w placówkach oświatowych  dla  których  Gmina  
Godów jest organem prowadzącym – załącznik nr 6 do protokołu.

Pani  Kierownik Referatu  Edukacji  (….)   wyjaśniła,  że   zgodnie  z  ustawą -  Karta  Nauczyciela 
w budżecie organu prowadzącego szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie doskonalenia 
zawodowego nauczycieli  w wysokości  1%  planowanych rocznych środków przeznaczonych na 
wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Organ prowadzący opracowuje na każdy rok budżetowy plan 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli biorąc pod uwagę wnioski dyrektorów 
szkół  i  przedszkoli.  Dofinansowanie  ze  środków  przeznaczonych  na  doskonalenie  zawodowe 
przysługuje  nauczycielowi  podejmującemu  kształcenie  zgodnie  z  zapotrzebowaniami 
wynikającymi  z  konieczności  zapewnienia  placówce  oświatowej  prawidłowej  realizacji  zadań 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. Podziału środków dokonuje się po zaciągnięciu 
opinii związków zawodowych. 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

4) projekt uchwały w sprawie przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na 2010 rok – załącznik nr 7 do protokołu.

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

5) projekt uchwały w sprawie  ustalenia  w budżecie Gminy Godów na 2009 rok wykazu
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego – załącznik nr 8 do protokołu.

Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  ustawa  o  finansach  publicznych  pozwala  na  sporządzenie 
i  przedłożenie  Radzie  Gminy  wykazu  wydatków,  które  z  upływem  roku  nie  wygasają  czyli 
wydatków,  które nie zostały zrealizowane w ciągu roku budżetowego. Podkreśliła, że środki na 
realizację zadań nie wygasających  przelewa się na osobne konto i realizuje poza budżetem roku 
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następnego.  Wydatki  zostaną  ujęte  w  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  za  2009  rok  jako 
wykonane do planu. Wykaz wydatków nie wygasających został sporządzony przez pracowników 
Referatu Budownictwa (…).  Załącznik nr 1 do projektu uchwały określa tyko w szczegółowości 
działy i rozdziały, natomiast załącznik nr 2 jest uszczegółowieniem do  paragrafów,  ponieważ takie 
są  wymagania  ustawy  o  finansach  publicznych.  Ogólna  kwota  wydatków  nie  wygasających 
-  654.314,71 zł. 
Działo 10  Rolnictwo i łowiectwo:

– opracowanie projektu wodociągu do terenów inwestycyjnych w Łaziskach,  kwota - 29.280 
zł termin realizacji do 31.03.2010 roku.

Dział 600 Transport i łączność:
– wykonanie nakładki asfaltowej (odgałęzienie ul. 1 Maja w Gołkowicach – Pietrasz, kwota 

- 73 tyś zł, termin realizacji 30.04.2010 rok,
– remont ulicy Dębina w Gołkowicach kwota  - 42 tyś zł , 
– projekt modernizacji  ul. Strażackiej w Gołkowicach wraz z kanalizacją deszczową  kwota – 

32.330 zł, termin realizacji 10.04.2010 rok,
– modernizacja  ul.  G.  Morcimka  w  Krostoszowicach  –  kwota  -   119.868,17  zł  termin 

realizacji 30.04.2010 rok,
Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

– adaptacja budynku po straży granicznej – II etap kwota – 186.242,86 zł,
– wymiana okien w budynku gminnym w Skrzyszowie (kwiaciarnia)  kwota - 7.871,68 zł,
– wykonanie  przyłącza  do budynku gminnego  w Skrzyszowie  (  budynek  po byłym  kółku 

rolniczym) kwota- 2 tyś zł. 
Dział 801 Oświata i wychowanie:

– dokumentacja  projektowa  termomodernizacji  Szkoły  Podstawowej  w  Krostoszowicach 
kwota -  30.622 zł

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego:
– dokumentacja  projektowa  termomodernizacji  Ośrodka  Kultury  w  Skrzyszowie  kwota 

- 31.100 zł.
Dział Kultura fizyczna i sport:

– wyposażenie obiektu sportowego – boisko orlik kwota -100 tyś zł

Radny Brunon Pyrchała zapytał:
1) dlaczego termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Łaziskach nie ujęto w wydatkach nie 

wygasających, ani nie przyjęto do realizacji w roku  na rok 2010 ?
2) remont dachu na budynku Ośrodka Zdrowia w Łaziskach  nie zostanie zakończony do końca 

2009 roku, zapytał dlaczego ten temat również nie został ujęty w wykazie wydatków nie 
wygasających ?   

Odpowiedzi udzielone przez Pana Wójta:
1) gdyby  w  wydatkach  nie  wygasających  ujęto  termomodernizację  Szkoły  Podstawowej 

w  Łaziskach,  wtedy  należałoby  w  budżecie  gminy  zabezpieczyć  środki  finansowe  na 
realizację  tego  zadania,  ponadto  gmina  nie  mogłaby  ubiegać  się  o  pożyczkę 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na remont szkoły. 

2) ze  złożonych  ofert  wybrano  najtańszą  firmę,  która  zobowiązała  się  do  wykonania  prac 
remontowych. Prace  zostaną wykonane do końca roku po dostarczeniu blachodachówki . 

Komisje biorące  udział  we wspólnym posiedzeniu  pozytywnie zaopiniowały  przedstawiony 
projekty  uchwały,  ilość  głosów  „za”  -13  przy  1  głosie  „wstrzymującym”  i  braku  głosów 
„przeciwnych”.
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 Prowadzący wspólne posiedzenie komisji poinformował,  że Wojewoda Śląski rozstrzygnięciem 
nadzorczym stwierdził niezgodność :

– uchwały  nr  XXXIII/307/09  Rady  Gminy  w  sprawie  wymogów,  jakie  powinni  spełniać 
przedsiębiorcy   ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych   od właścicieli  nieruchomości,  opróżniania  zbiorników bezodpływowych  i 
transportu nieczystości ciekłych,

– uchwały  nr  XXXIII/308/09  Rady  Gminy  w  sprawie  wymogów,  jakie  powinni  spełniać 
przedsiębiorcy   ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  w  zakresie  ochrony  przed 
bezdomnymi  zwierzętami,  prowadzenia  schronisk  dla  bezdomnych  zwierząt,  a  także 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części.  

Zdaniem organu Nadzoru  Prawnego w Katowicach przedmiotowe  uchwały stanowią  akt  prawa 
miejscowego,  więc  powinny  zostać  opublikowane  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa 
Śląskiego.  Poza wskazaniem Nadzoru Prawnego,  pozostała  treść uchwał  nie  ulega zmianie.  Na 
najbliższą  sesję  Rady  Gminy  zostaną  przygotowane  projekty  uchwał  zgodnie  ze  wskazaniem 
Nadzoru Prawnego.  

Prowadzący przedstawił korespondencję jaka wpłynęła na posiedzenie komisji:

– pismo  z  dnia  30.09.2009  r.  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Gołkowicach  w  sprawie  
zabezpieczenia w budżecie  gminy na 2010 rok środków  finansowych na zorganizowanie 
jubileuszu 105 rocznicy powstania OSP w Gołkowicach – załącznik nr 9 do protokołu.

– pismo  z  dnia  30.09.2009  r.  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Łaziskach  w  sprawie  
zabezpieczenia w budżecie  gminy na 2010 rok środków finansowych na zakup stołów –  
załącznik nr 10 do protokołu.

Zapytał,  czy  budżecie  gminy  na  2010  rok  zabezpieczono  środki  finansowe  na  realizację 
powyższych zadań? 

Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  zgodnie  z  wcześniejszymi  ustaleniami  organizacja  jubileuszy  straży 
pożarnych  pokrywana jest  ze środków danego sołectwa  zaplanowanych  w tzw „funduszu 10”, 
który realizowany jest przez sołtysa i radę sołecką.

Radny  Brunon  Pyrchała  zaproponował,  aby  temat  dotyczący  zakup  stołów  dla  OSP  Łaziska 
omówić przy omawianiu budżetu na 2010 rok. Wskaże propozycję przeniesienia środków za ten 
cel.  

– pismo z dnia 09.11.2009 Starosty Powiatu Wodzisławskiego w sprawie  udzielenia dotacji  
celowej na realizację zadań pn: „Zakup i wdrożenia przeglądarki danych ewidencyjnych  
opartej na internetowym serwerze danych przestrzennych” – załącznik nr 11 do protokołu.

Pan Wójt  wyjaśnił  że  kwota   w wysokości  4  tyś  zł  na zakup programu została  zabezpieczona 
w budżecie gminy na 2010 rok.  

– pismo  z dnia 16.11.2009 r. Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Wodzisławiu  
Śl.  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  gminy  na  bieżącą  
działalność  Nadzoru Budowlanego – załącznik nr 12 do protokołu.

Pan Wójt wyjaśnił że kwotę  w wysokości 10 tyś zł  zabezpieczono w budżecie gminy na 2010 rok. 

– pismo mieszkańców Krostoszowic w sprawie  powstanie nielegalnego toru krosowego w 
Krostoszowicach – załącznik nr 13 do protokołu.
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Prowadzący  poinformował,  że  powyższy  temat  został  przedstawiony  przez  Pana  Kuś  i  Pana 
Marcola na sesji rady Gminy w dniu  30 11.2009 roku.   

Radny  Stanisław Tatarczyk  –  po  przeprowadzonej  rozmowie  z  Prezesem Zarządu  i  członkami 
Klubu Sportowego w Skrzyszowie, lokalizację toru motokrosowego będzie można  rozważyć  przy 
budowie obiektu sportowego, który ma powstać na terenie zwałowiska w Skrzyszowie.   

Stanowisko komisji
„Tor motokrosowy” w Krostoszowicach nie został wybudowany przez gminę, ani przez żaden inny 
podmiot działający na terenie gminy. Został utworzony nielegalnie na terenie należącym do  Spółki 
Restrukturyzacji Kopalń, Agencja Nieruchomości Rolnej, Nadleśnictwo Lasów Państwowych oraz 
Gminy Godów – teren zajmowany przez Mustang  w związku z tym Gmina nie jest uprawniona do 
stawiania znaków zakazu na terenie, który nie jest własnością gminy. 

Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

– pismo z dnia  4.11.2009 r. Państwa EiI.K (….) w sprawie dokończenia budowy kanalizacji  
deszczowej – załącznik nr 14 do protokołu.

Radny Henryk Bienia wyjaśnił, że za kościołem po prawej stronie drogi asfalt jest dość znacznie 
obniżony, dawniej obok posesji Państwa Wala były ułożone korytka, po których woda spływała w 
dół, być może korytka zostały uszkodzone w czasie budowy kanalizacji i dlatego są problemy z 
odpływem wody .

Stanowisko Komisji :
Temat powinien zostać zrealizowany ze środków przyznanych dla Rady Sołeckiej w Skrzyszowie. 

 Komisje jednogłośnie wyraziły powyższe stanowisko.

Prowadzący wspólne posiedzenie komisji  ogłosił  10 minutową przerwę w obradach. 

Po  przerwie  przystąpiono  do  dalszej  realizacji  porządku  obrad.  Prowadzący  Antoni  Tomas, 
przekazał dalsze prowadzenie wspólnego posiedzenia komisji Przewodniczącemu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu – Stanisławowi Tatarczykowi. 

Prowadzenie komisji przejął Stanisław Tatarczyk – zaproponował, aby Pani Skarbnik zreferowała 
w pierwszej kolejności planowane dochody, a następnie wydatki kolejno wg działów. Jeżeli radni 
będą mieli pytania do danego działu, będą zadawać je na bieżąco po każdym przedstawionym przez 
Panią Skarbnik dziale.  

Propozycja została przyjęta jednogłośnie.
 

6) projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy Godów  na 2010 r– załącznik nr 15 do protokołu.
Pani Skarbnik przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach :

– Nr  4100/V/153/2009  w  sprawie  opinii  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy  Godów 
projekcie uchwały budżetowej na 2010 rok wraz z informacja o stanie mienia komunalnego 
- załącznik nr  16 do protokołu,

– Nr  4100/V/154/2009  w  sprawie  opinii  o  możliwości  sfinansowania  deficytu  w  kwocie 
9.757.222 zł przyjętego w projekcie budżetu na 2010 rok Gminy Godów - załącznik nr 17 
do protokołu,
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– Nr 4100/V/155/2009 w sprawie opinii  o prawidłowości  dołączonej  do projektu uchwały 
budżetowej  na  2010  rok  prognozy  kwoty  długu  Gminy  Godów,  ze  szczególnym 
uwzględnieniem  zapewnienia  przestrzegania  przepisów  dotyczących  uchwalenia 
i wykonania budżetu w następnych latach - załącznik nr  18 do protokołu.

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Wójta o wyjaśnienie dlaczego radni otrzymali dwa  projekty 
uchwały budżetowej na 2010 rok, w listopadzie tak jak przewiduje ustawa oraz drugi na kilka dni 
przed posiedzeniem komisji z naniesionymi zmianami? 
 
Pan Wójt wyjaśnił, że Urząd Marszałkowski nie wyraził zgody na budowę drogi do KSSE przez 
okres  dwóch  lat  tylko  w jednym  roku czyli  w 2010.  W związku  z  tym  w projekcie  uchwały 
budżetowej na 2010 rok należało przyjąć wszystkie wydatki związane z realizacją tego zadania . 
Z informacji i wyjaśnień prowadzonych w tym temacie z pracownikiem Urzędu Marszałkowskiego 
zapewniono  nas,  że  jeżeli  powstaną  jakiekolwiek  opóźnienia  związane  z  przeprowadzeniem 
przetargów, termin realizacji tej inwestycji zostanie wydłużony. W związku z powyższym należało 
dokonać stosownych zmian w uchwale budżetowej po stronie dochodów jak i wydatków.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej – przed analizą projektu budżetu za 2010 rok  odniósł się do 
zestawienia  poniesionych  wydatków  w  latach  2007,  2008  i  2009  w  rozbiciu  na  poszczególne 
sołectwa  - załącznik nr 19  do protokołu.
Podkreślił,  że  z  zestawienia  wynika,  że  przez  okres  trzech  ostatnich  lat  na  zadania  inwestycje 
wydano ponad ~ 15 mln zł. Procentowy udział wydatków w rozbiciu na sołectwa przedstawia się 
następująco:

– sołectwo Godów  ~  37% w przeliczeniu na jednego mieszkańca ~2.840 zł,
– sołectwo Skrzyszów ~  23% w przeliczeniu na jednego mieszkańca ~1.020 zł,   
– sołectwo Gołkowice ~  21% w przeliczeniu na jednego mieszkańca ~   927 zł,  
– sołectwo Łaziska  ~  9 % w przeliczeniu na jednego mieszkańca ~   804 zł,
– sołectwo Krostoszowice ~ 7% w przeliczeniu na jednego mieszkańca ~    829 zł,

i Podbucze 
– sołectwo Skrbeńsko   ~ 3% w przeliczeniu na jednego mieszkańca ~     402 zł.

Podkreślił,  że  analizując powyższe zestawienie  można jednoznacznie  stwierdzić,  że przez okres 
trzech  lat,  najwięcej  środków  wydatkowano  na  sołectwa:  Godów,  Skrzyszów  i  Gołkowice. 
Analizując projekt budżetu na przyszły rok należy mieć na uwadze sołectwa, które w poprzednich 
latach w mniejszym stopniu  zostały dofinansowane. 
 
Pani  Skarbnik  przedstawiła  prognozowane  dochody  budżetu  gminy  na  2010  rok,  które 
ustalono  w  kwocie  - 34.128.297 zł   w tym : 

DZIAŁ 010 - ROLNICTWO I ŁOWIECTWO  - 32.200 zł
Dochody bieżące – 2.200 zł 
Na plan składają się wpływy z tytułu użytkowania sieci gazowej.

Dochody majątkowe – 30.000 zł 
Plan obejmuje sprzedaż działki położonej w Krostoszowicach.

 DZIAŁ 020 – LEŚNICTWO – 650 zł.
Dochody bieżące w kwocie 650,00 zł., obejmują czynsz dzierżawny na obwody łowieckie.

DZIAŁ 600 – TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ – 9.354.005   zł.
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(zmiana całość droga do strefy oraz refundacja ścieżka rowerowa - + 4.314.319)
Planowane dochody majątkowe obejmują:
203.035 - dofinansowanie do prac budowlanych planowanych na osiedlu domków jednorodzinnych 
w Godowie – Piaskownia.
7.820.970 - środki w ramach działania RPO na zadanie inwestycyjne - “Usprawnienie dojazdu do 
terenów  inwestycyjnych  poprzez  budowę  drogi  dojazdowej  oraz  modernizację  ul.  1  Maja  w 
Godowie i Skrzyszowie”  (kwota ta może ulec zmianie – uzależniona jest od wyniku przetargu czyli 
kwoty oferty wybranej).
1.330.000 – refundacja wydatków w ramach realizowanego w roku 2009 projektu “Rowerem do 
sąsiadów”  -  Program  Operacyjny  Współpracy  Transgranicznej  2007-2013  Republika  Czeska- 
Rzeczpospolita Polska. 

DZIAŁ 700 – GOSPODARKA  MIESZKANIOWA   –   481.088  zł.       
(zmiana + 20.000 najem lokali – wzrost po przetargach grudniowych)
Dochody bieżące – 179.088 zł, obejmują:
– wpływy z czynszów za najem lokali mieszkalnych i użytkowych – 95.000 zł,
– wpływy z od sprzedaży energii, wody i gazu – 80.000 zł,
– opłaty za zarząd, użytkowanie i wieczyste użytkowanie nieruchomości – 1.588 zł,
– wpływy z najmu składników majątkowych – 2.500 zł,
Dochody majątkowe – 302.000 zł, obejmują:
planowane dofinansowanie do budowy wiat na terenie gminy w kwocie 272.000 oraz wpływy ze 
sprzedaży mienia komunalnego – 30.000 zł.

DZIAŁ 750 – ADMINISTRACJA  PUBLICZNA – 61.890 zł 
Planowane dochody tego działu to dochody bieżące, które obejmują:
– dotacja  celowa  na  zadania  zlecone  z  zakresu  administracji  rządowej   -  ewidencja  ludności 

i dowodów osobistych, USC – 54.390 zł - zgodnie z Decyzją  Wojewody Śląskiego,
– wpływy z usług kserograficznych – 2.500 zł,
– wpływy  z  różnych  dochodów (zwrot  za  prywatne  rozmowy  telefoniczne,  zaległe  mandaty) 

– 5.000 zł.
DZIAŁ 751 – URZĘDY NACZELNYCH ORGANÓW WŁADZY PAŃSTWOWEJ, KONTROLI I OCHRONY 
PRAWA ORAZ SĄDOWNICTWA – 2.100 zł.

Dochody bieżące   w kwocie 2.100 obejmują  dotację  celową na zadania  zlecone  – aktualizacja 
spisów wyborców zgodnie z informacją Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego.

DZIAŁ 754 – BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA – 595.000 zł

Planowane  dochody  majątkowe  w  kwocie  595.000  obejmują  dofinansowanie  do  zakupu  wozu 
strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Skrzyszowie. 

DZIAŁ 756 – DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD INNYCH JEDNOSTEK 
NIEPOSIADAJĄCYCH  OSOBOWOŚCI  PRAWNEJ  ORAZ  WYDATKI  ZWIĄZANE  Z  ICH  POBOREM 
– 12.555.833 zł. 
(zmiana – dostosowanie do stawek podatkowych - + 76.873)
Planowana kwota dochodów bieżących obejmuje:

1. wpływy z podatków: 4.738.773, a w tym:
– rolnego – 211.067 zł,
– leśnego – 3.896 zł,
– od nieruchomości – 4.154.740 zł.
– od środków transportowych – 119.070 zł,
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– od spadków i darowizn – 100.000 zł,
– od czynności cywilnoprawnych – 150.000 zł.

2. wpływy z opłat: 301.000 zł , a w tym:
– od posiadania psów – 5.500 zł,
– skarbowa – 35.000 zł,
– za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 180.000 zł,
– za zajęcie pasa drogowego – 1.000 zł,
– eksploatacyjna – 55.000 zł,
– za koncesje i licencje – 10.500 zł,
– inne opłaty lokalne – 14.000 zł.

3. udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa: 7.346.560 zł,  w tym:
– podatek dochodowy od osób fizycznych – 7.342.560 zł,
– podatek dochodowy od osób prawnych – 4.000 zł.

4. wpływy z podatku dochodowego od osób prowadzących działalność gospodarczą w formie 
karty podatkowej – 7.500 zł

5. odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat – 162.000 zł.

DZIAŁ 758 – RÓŻNE ROZLICZENIA – 8.798.346  zł
W dziale ujęto dochody bieżące, obejmujące:

– część oświatową subwencji ogólnej z budżetu państwa – 7.959.890 zł,
– część wyrównawczą subwencji ogólnej z budżetu państwa – 738.456 zł,
– planowane odsetki od środków na rachunkach bankowych – 100.000 zł

DZIAŁ 801 – OŚWIATA I WYCHOWANIE – 288.000 zł 
Dochody bieżące obejmują wpływy:

– darowizny, spadki i zapisy   - 15.000 zł,
– wpłaty rodziców za wyżywienie dzieci i czesne w przedszkolach – 230.000 zł,
– z różnych dochodów – 43.000 zł.

DZAŁ 852 – POMOC SPOŁECZNA – 1.791.400
Planowane dochody tego działu to dotacje celowe z budżetu państwa:

– 85212  §  2010  kwota  1.588.500  zł–  świadczenia  rodzinne,  świadczenia  z  funduszu 
alimentacyjnego  oraz  składki  na  ubezpieczenia  emerytalne  i  rentowe  z  ubezpieczenia 
społecznego,

– 85213 § 2010 kwota  5.300 zł  oraz § 2030 kwota  6.600 zł  -   składki  na ubezpieczenie 
zdrowotne  opłacane  za  osoby  pobierające  niektóre  świadczenia  z  pomocy  społecznej, 
niektóre świadczenia rodzinne oraz za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji 
społecznej,

– 85214 § 2030 kwota 12.500 zł - zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 
emerytalne i rentowe,

– 85216 § 2030 kwota  – 62.000  zł– zasiłki stałe,
– 85219 § 2030 kwota  – 71.500 zł. – ośrodki pomocy społecznej.

Pozostałe planowane dochody obejmują:
– wpływy z  różnych  dochodów (zwrot  z  Powiatowego  Urzędu  Pracy  -   prace  społecznie 

- użyteczne) – 15.000 zł
– wpływy z usług (dożywianie, opiekuńcze usługi) – 10.000 zł
– dochody  jednostek  samorządu  terytorialnego  związane  z  realizacją  zadań  z  zakresu 

administracji rządowej (fundusz alimentacyjny) – 20.000 zł
DZIAŁ 900 – GOSPODARKA KOMUNALNA – 40.385 zł
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Planowane dochody bieżące stanowią:
– wpływy z postępowania układowego – 1.128 zł,
– wpływy z opłaty produktowej – 5.000 zł,
– wpływy z różnych dochodów – 12.000 zł,
– dotacja celowa na utylizację azbestu – 22.257 zł.

DZIAŁ 921 – KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO – 127.500 zł.
Planowane dochody tego działu obejmują dofinansowanie inwestycji,  pozyskane z innych źródeł 
na program unijny – 127.500 zł.

Przewodniczący Komisji Budżetowej  poprosił o dyskusję odnośnie zaplanowanych wydatków na 
w projekcie uchwały budżetowej  na 2010 rok.

Radny Brunon Pyrchała   -  dział  600  kwota – 7.820.970 zł  -  środki w ramach działania  RPO 
budowa drogi do KSSE , natomiast przy wydatkach  dział 600 -  budowa droga do strefy  kwota 
-14.075.336 zł, planowane dofinansowanie z RPO w wysokości 85%. Uważa że to nie jest  85% 
dofinansowania.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w projekcie budżetu powinno być zapisane do 85% dofinansowania, 
zaistniałą pomyłkę poprawi.  

Pan Wójt  wyjaśnił,  że  kwota -14.075.336 zł  zł  wynika  z  kosztorysu  i  jest  kwotą,  którą  gmina 
zabezpieczyć.  Natomiast  dofinansowanie  wynosi  8.720.970  zł,  ale  nie  więcej  niż  85%  kwoty 
uzyskanej po przetargu.

Wydatki na rok 2010 ustalono w kwocie 44.498.948 zł   

DZIAŁ 010 – ROLNICTWO  I  ŁOWIECTWO – 1.046.94 0 zł
 (obniżenie kwoty wpłaty na rzecz izb rolniczych – 2.600)

Radny Michał Ambroziak – kwota 100.000 zł  rozbudowa sieci wodociągowej, zapytał gdzie ten 
temat będzie realizowany?

Pan Wójt wyjaśnił-   działki  w Gołkowicach za Kościołem Parafialnym i  w Skrzyszowie obok 
gołębnika - gmina , natomiast  w Łaziskach  ul. Dworcowa   

Rady Jan Szczeponek - kwota 40.000 zł zakup strojów ludowych zapytał, które zespoły otrzymają 
dofinansowanie da zakup strojów ludowych?
Pan  Wójt   –  sołectwa  Łaziska  i  Skrbeńsko  po  uzyskaniu  dofinansowania  z  Urzędu 
Marszałkowskiego.                    

DZIAŁ 600 – TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ –   18.748.707 zł    
(zmniejszenie o wydatki na remont ulicy Strażackiej – 650.000 oraz wpisanie kwoty kosztorysowej  
ogółem drogi do strefy – rok 2010 i 2011 ) – zmiana na + 4.720.865

Radny Brunon Pyrchała – w tym dziale  nie zostało zaplanowane żadne zadanie inwestycyjne w 
sołectwie  Łaziska. Uważa, że powinno się jak najszybciej wykonać nawierzchnię asfaltową drogi 
do  cmentarza  na  odcinku   ~  150  m.  Podkreślił,  że  jeżeli  temat  nie  zostanie  zrealizowany  w 
przyszłym roku  to woda  z błotem i gliną zaleje  i wymyje nawierzchnię wcześniej utwardzonej 
drogi. 
Drugi temat ulica Skotnicka – projekt został wykonany dwa lata temu, planuje się wydatki na 2010 
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rok i  znowu ten temat nie został ujęty w planowanym budżecie gminy  na przyszły rok
Pan Wójt  wyjaśnił,  że  w dziale  600 ujęto  drogi,  które  zostały pozytywnie  zaopiniowane  przez 
Komisję Mienia Komunalnego (…)      

Radny Stanisław Palowski poruszył dwa tematy :
1) w  Skrbeńsku  budowa  chodnika  od  skrzyżowania  ulicy  Piotrowickiej  z  ulicą  Zieloną 

w kierunku Pietrasza,
2) opracowanie projektu budowy chodnika przy ulicy Piotrowickiej – od skrzyżowania ulicy 

Szkolnej – do granicy z Państwa.
Pan Wójt – wspólnie z PZD uzgodniono, że w pierwszej kolejności zostanie wykonany projekt 
budowy chodnika  Gołkowice  – Żabków w kierunku Jastrzębia,  natomiast  w drugiej  kolejności 
projekt budowy chodnika przy ulicy  Piotrowickiej w Skrbeńsku. Temat będzie realizowany w 2010 
roku w porozumieniu z Powiatem, natomiast w porozumieniu nie ujęto budowy chodnika przy ulicy 
Piotrowickiej  od skrzyżowania ulicy Szkolnej do granicy.  

Radny Stanisław Palowski podkreślił, że analizując wydatki jakie zostały poniesione przez ostatnie 
trzy lata w sołectwie Skrbeńsko, to jasno  wynika, że sołectwo znajduje się na ostatnim miejscu, 
więc chyba nikogo nie dziwi, że w planie  budżetu na 2010 rok dla sołectwa Skrbeńsko znowu 
zaplanowano niewielką kwotę środków finansowych na zadania inwestycyjne. 
Z wyjaśnień Pana Wójta wynika, że po rozstrzygnięciu przetargu budowy drogi do strefy powstaną 
oszczędności, ale również zostało powiedziane, że w projekcie budżetu gminy zakłada się  deficyt 
w wysokości  10 mln,  który musi  zostać  spłacony,  w związku z  tym zapytał  kiedy planuje  się 
budowę  ulicy Piotrowickiej.  

Pan Wójt wyjaśnił, że temat jest w trakcie przejmowania działek od właścicieli. 

Pan Kierownik Prucnal -  wyasfaltowanie drogi na odcinku ~250 m  to kwota ~55 tyś zł.

Radny Stanisław Palowski – procedury związane z przejęciem działek pod budowę drogi są na 
ukończeniu, więc nie ma żadnych przeszkód, aby  ten temat ująć w  planie budżetu na przyszły rok. 

Pan  Wójt  poinformował,  że  koszt  budowy drogi  do  strefy  będzie  niższy  niż  kwota  wskazana 
w  kosztorysie,  więc  będą  oszczędności  i  będzie  można  rozważyć  realizację  dwóch  tematów: 
1) w Skrbeńsku wyasfaltowanie ulicy łączącej Zimne Doły z ulicą Zieloną na odcinku  ~250 m, 
2) budowa drogi do cmentarza w Łaziskach .

Radny  Jan  Szczeponek  zapytał  jaki  jest  szacunkowy  koszt  budowy  drogi  do  Cmentarza 
w Łaziskach?

Pan Kierownik Prucnal    - kwota ~30 tyś zł. 

Radny Brunon Pyrchała  - można rozważyć trzy rozwiązania dotyczące remontu ulicy Skotnickiej 
w Łaziskach: 

1) wydatki działu 600 pozostaną w takiej formie jak przygotowano, czyli bez remontu ulicy 
Skotnickiej ,

2) remont ulicy Borowickiej wykonać w ½ część tj. wykorzystać tylko kwotę 500 tyś zł, drugą 
połowę środków tj. 500 tyś zł przenieść do Łazisk i  rozpocząć budowę  ulicy Skotnickiej. 

3) zwiększyć  deficyt  o  kwotę  500 tyś  i  w planie  budżetu  na  2010 rok  ująć budowę ulicy 
Skotnickiej w Łaziskach.        

Przewodniczący Rady – na budowę drogi do strefy zaplanowano kwotę 14.075.336 zł w związku 
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z tym zaproponował aby, w protokole zapisać, że jeżeli po rozstrzygniętym przetargu na budowę 
drogi do strefy powstaną oszczędności a zakłada się, że będzie to kwota ~4 mln zł, środki pozostaną 
w  dziale  600  Transport  i  łączność  i  zostaną  wykorzystane  w  części  na  budowę  dróg 
zawnioskowanych na dzisiejszym posiedzeniu komisji tj. 

–  droga do cmentarza w Łaziskach, 
– w Skrbeńsku wyasfaltowanie ulicy łączącej Zimne Doły z ulicą Zieloną na odcinku~250 m.
– ulica Skotnicka w Łaziskach,  

 DZIAŁ 700 – GOSPODARKA  MIESZKANIOWA – 863.000
(zmiana w zakresie  grupy rodzajowej  wydatków bieżących – wynagrodzenie  gospodarz/palacz 
budynek przejęty po straży granicznej) - 70004

DZIAŁ 710 – DZIAŁALNOŚĆ USŁUGOWA – 110.000

 DZIAŁ 750 – ADMINISTRACJA  PUBLICZNA –   3.318.266  
(zmiana w zakresie wydatków na bieżące funkcjonowanie urzędu – pomniejszone wydatki bieżące o 4.000 zł., żeby  
wprowadzić  dotację  dla  Starostwa  Powiatowego  –  dostęp  do  bazy  danych  ewidencji  gruntów  oraz   składka  do  
MZWiK przeniesiona do działu 900)

DZIAŁ 751 – URZĘDY NACZELNYCH ORGANÓW WŁADZY PAŃSTWOWEJ, KONTROLI I OCHRONY 
PRAWA ORAZ SĄDOWNICTWA -    2.100  
Wydatki  w  ramach  dotacji  z  Krajowego  Biura  Wyborczego  na  prowadzenie  aktualizacji  spisu 
wyborców – 2.100,00  zł. 

DZIAŁ 754 – BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA –   858.848 zł.  

Radny  Brunon  Pyrchała   -   wzrost  w  dziale  754  w  porównaniu  do  roku  ubiegłego  to  kwota 
2.500 zł. o zabezpieczenie środków w budżecie gminy na 2010 rok wpłynęło dwa pisma: 1) OSP 
Gołkowice na zorganizowanie jubileuszu,  2) OSP Łaziska na  zakup stołów. W związku z tym 
zaproponował,  aby  nie  podwyższać  dotacji  dla  Gminnego  Centrum  Kultury,  Sportu  i  Turystyki 
w Godowie  o kwotę  15 tyś  w porównaniu do roku ubiegłego,  ponieważ Świetlica  w Łaziskach 
została oddzielona od Centrum, a środki jakie przekazano w ubiegłym roku do dyspozycji  centrum 
wynosiły  40 tyś  zł.  Można przypuszczać,  że świetlica  wydatkowała kwotę 10 tyś  zł,  natomiast 
kwota  30 tyś  zł  została  wydatkowana przez  centrum.  Analizując  wzrost  dotacji  dla  centrum w 
porównaniu do roku ubiegłego to kwota 45 tyś zł. W związku z tym zaproponował podział kwoty 
15 tyś zł w sposób następujący : 

– 5 tyś dla uczestników akcji pożarowych,
– 10 tyś podzielić w następujący sposób   - 8 tyś  OSP Łaziska , 2 tyś OSP Gołkowice. 

Podkreślił,  że  pismo  z  OSP  Łaziska  zostało  wystosowane  we  wrześniu  br,  w  budynku  OSP 
prowadzony  jest  remont  i  w  czasie  remontu  okazało  się,  że  należy  wykonać  wiele  innych 
dodatkowych  prace,  których  wcześniej  nie  przewidziano,  a  z  ich  wykonaniem  związane  są 
dodatkowe koszty, w  związku z tym zapytał jeżeli zostaną przyznane środki w kwocie 8 tyś zł do 
dyspozycji OSP Łaziska, czy będzie można wydatkować  ją na prace remontowe w straży?  

Pan Wójt wyjaśnił, że nie ma żadnych przeszkód, aby środki można było wydatkować zamiast na 
zakup stołów, to na remont pomieszczeń w straży. 

Wniosek wysunięty przez radnego Brunona Pyrchała:
Z działu 921-Kultura  i ochrona dziedzictwa narodowego przesunąć środki w wysokości  15 tyś zł, 
do działu 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona dziedzictwa narodowego z wykorzystaniem  ich 
przez: OSP Łaziska  w wysokości-  8 tyś zł i  OSP Gołkowice w wysokości - 2 tyś zł.
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie.
DZIAŁ 756 – DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD INNYCH JEDNOSTEK 
NIEPOSIADAJĄCYCH  OSOBOWOŚCI  PRAWNEJ  ORAZ  WYDATKI  ZWIĄZANE  Z  ICH POBOREM 
–   50.000 zł.  

Prowizje dla inkasentów podatków i innych opłat lokalnych, zakup papieru, wysyłka decyzji 
podatkowych 

DZIAŁ 757 – OBSŁUGA DŁUGU PUBLICZNEGO –   400.000 zł.  

Wydatki  na  obsługę  długu  publicznego  –  odsetki  od  pożyczek  i  kredytów  –  rozdział  75702 
w kwocie 400.000 zł.  (zmiana kwoty planowanych odsetek)

DZIAŁ 758 – RÓŻNE ROZLICZENIA –   155.348 zł.  

Rezerwa ogólna w kwocie 100.000 zł na wydatki nieprzewidziane które mogą wystąpić w ciągu 
roku budżetowego . 
Rezerwa  celowa na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 
0,5%  wydatków  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego,  pomniejszonych  o  wydatki 
inwestycyjne, wydatki na wynagrodzenia i pochodne oraz na obsługę długu – art. 26 ust.4 ustawy 
z dnia 26 kwietnia 2007 roku o zarządzaniu kryzysowym – 55.348 zł 
(zmiana kwoty rezerwy kryzysowej, w związku ze zmianą po stronie wydatków wyliczona wg schematu jak wyżej)

DZIAŁ 801 OŚWIATA I WYCHOWANIE –   12.213.122 zł.   

Radny Brunon Pyrchała zapytał czy w przyszłym roku zostanie przeprowadzony remont  w Szkole 
Podstawowej w Łaziskach  ? 

Pan Wójt wyjaśnił, że gdyby  termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Łaziskach, została  ujęta 
w  wydatkach  niewygasających,  to  wtedy  gmina  nie  mogłaby  ubiegać  się  o  pożyczkę 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. W czasie tworzenie budżetu nie było jeszcze 
ostatecznej decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków odnośnie termomodernizacji szkoły, 
w chwili obecnej wiadomo, że konserwator zabytków wydał opinię negatywną, więc zadanie nie 
będzie realizowane w takim zakresie jak planowano.  

Radny  Jan  Szczeponek–  w  obiektach  gminnych  ustalono  harmonogram  wykonania 
termomodernizacji.  Konserwator  zabytków nie  wyraził  zgody na termomodernizację,  ale  szkoła 
wymaga  kapitalnego remontu  (malowanie  ścian,  wymiana  instalacji  elektrycznej  i  wiele  innych 
prac  remontowych),  więc  dlaczego  w  budżecie  gminy  nie  zabezpieczono  środków  na  remont 
szkoły, tylko ujęto nowe zadania termomodernizacji obiektów gminnych? 

Pan Wójt wyjaśnił,  że składając wniosek o środki zewnętrzne na wykonanie termomodernizacji, 
należy  w  budżecie  gminy  zabezpieczyć  środki  finansowe  na  realizację  tego  przedsięwzięcia. 
Harmonogram termomodernizacji był zaplanowany i zgodnie z nim będzie realizowany, w związku 
z tym w budżecie gminy zabezpieczono środki na  termomodernizację budynku Zespołu Szkolno- 
Przedszkolnego w Skrbeńsku oraz budynku Ośrodka Kultury w Gołkowicach.    
Stwierdził, że aby wykonać w  przyszłym roku remont Szkoły w Łaziskach należy przenieść do 
realizacji pewne zadania na rok 2011. Propozycja Pana Wójta -  przenieść zabezpieczone środki  w 
budżecie gminy  na budowę dróg dojazdowych do pół w wysokości 1 mln zł.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju (…) zapytał kto jest za tym, aby środki w wysokości 1 mln zł 
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przenieść  z  działu   600 Transport  i  łączność  do  działu  801 Oświata  i  wychowania  na  remont 
Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Łaziskach ? 

Komisji  jednogłośnie  pozytywnie  przyjęły  propozycję  wysuniętą  przez  Przewodniczącego 
Komisji.  

DZIAŁ 851 – OCHRONA ZDROWIA –   180.000 zł   
Wydatki związane z profilaktyką w zakresie uzależnień od alkoholu, a w tym: kwota 4 tyś zł na 
wydatki związane z przeciwdziałaniem narkomanii, kwota 130.250  zł  na  działalność świetlicy 
profilaktyczno- wychowawczej  oraz kwota 45.750 na  wydatki związane z profilaktyką  (Gminna 
Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii ( łącznie z wynagrodzeniami)

DZIAŁ 852 – POMOC SPOŁECZNA –   2.554.400 zł.   

DZIAŁ 854 – EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA –   20.000 zł.  
Rozdział 85415 – dofinansowanie pomoc materialna dla uczniów – stypendia – 20.000,00 zł. 

DZIAŁ 900 – GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA  -   1.309.797 zł.  
(zmiana dotyczy zwiększenia wydatków na dofinansowanie do zakupu kotłów w związku ze złożeniem większej 
ilości wniosków niż zakładano – termin składania był do dnia 30.11.br. - wzrost o 46.400) Dodano w tym dziale 
składkę do MZWiK

DZIAŁ 921 – KULTURA I OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO-   2.369.660  zł,  
Pani Skarbnik wyjaśniła , że zgodnie z sugestią radnych  należy z rozdziału   92114 – dotacja dla 
instytucji kultury odjąć  kwotę 15 tyś zł.

Radny Stanisław Palowski  - dotacja dla Gminnej Biblioteki Publicznej w kwocie  - 360 tyś zł w 
ubiegłym  roku  była  to  kwota  -   291.400  zł,  porównując  dotację  do  roku  ubiegłego,  dlaczego 
wzrosła aż o kwotę ~70 tyś zł.

Pan Wójt wyjaśnił, że wzrost dotacji związany jest z przeniesieniem w przyszłym roku biblioteki do 
nowego budynku. 

Radny Stanisław Palowski - dotacja na utrzymanie bibliotek  w poszczególnych lata wynosiła: rok 
2007 kwota-  216.300 zł , rok 2008 kwota - 260.000 zł,  rok 2009  kwota - 291.400 zł,  łącznie 
dotacja na bibliotekę wzrosła  aż o  66%. Środki dla klubów sportowych w porównaniu do roku 
ubiegłego wzrosły w każdym klubie tylko o 1.500 zł  Koszty prowadzenia działalności sportowej 
stale  wzrastają  (opłaty  startowe,  opłaty  sędziowskie,  opłat  zawodników  itp.)  w  dużej  mierze 
wpływa  to  na  wzrost  wydatków  związanych  z  utrzymaniem  i  funkcjonowania  klubów. 
Zaproponował, aby zwiększyć dotację dla wszystkich klubów sportowych o kwotę ~ 1.500 zł .

Radny Henryk Bienia -  w budżecie gminy brakuje środków na realizację wielu zadań, zapytał skąd 
wziąć środki na zwiększenie dotacji dla klubów sportowych?

Radny Stanisław Palowski zaproponował przenieść środków działu 921 rozdział 92195 – wydatki 
związane z realizacją zadań w ramach projektu Republika Czeska- Rzeczypospolita Polska 2007-
2013 do działu 926 Kultura fizyczna  - dotacje dla stowarzyszeń   kwotę -  1.000 zł dla każdego 
klubu sportowego.  

Propozycja radnego Palowskiego została przyjęta jednogłośnie.  

DZIAŁ 926 - KULTURA FIZYCZNA I SPORT –  304.760 zł  
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Radny  Brunon  Pyrchała  zaproponował,  aby  w  Wieloletnim  Planie  Inwestycyjnym  na  lata 
2011-2012 dopisać pkt 8 i ująć zadanie termomodernizacja budynku Remizy OSP w Łaziskach. 
Podkreślił, że OSP w Łaziskach będzie obchodzić jubileusz 100- lecia istnienia straży oraz zgodnie 
przyjętym  harmonogramem  w  sołectwie  Łaziska  będą  organizowane  gminne  dożynki,  więc  te 
zadania i środków finansowych powinny zostać  ujęte w  WPI.
 
Pani  Skarbnik  wyjaśniła,  że  zgodnie  z  ustawą  o  finansach  publicznych  w  przyszłym  roku  do 
uchwały budżetowej nie będzie opracowywany wieloletni plan inwestycyjny, tylko wieloletni plan 
finansowy, który będzie załącznikiem do uchwały Rady Gminy. Zadania  wskazane prze radnego 
Pyrchałę, będzie można ując w planie finansowym na 2012 rok. 

Prowadzący  wspólne  posiedzenie  Komisji  podała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2010 rok:

– Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu  w obecności  7 radnych  6 „za” przy  1- głosie 
„wstrzymującym”  i  braku  głosów  „przeciwnych”pozytywnie  zaopiniowała  powyższy 
projekt uchwały.

– Komisja  Mienia  Komunalnego,  Ochrony  Środowiska  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  w 
obecności 6 radnych, 6 „za”  pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

– Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Zdrowia  w  obecności  9 radnych,  7  „za”  przy  2-  głosach 
„przeciwnych”  i  braku  głosów  „wstrzymujących”pozytywnie  zaopiniowała  powyższy 
projekt uchwały.

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, prowadzący  Antoni Tomas  o godz. 1730   zamknął wspólne 
posiedzenie Komisji problemowych Rady Gminy Godów.    

Prowadzący wspólne posiedzenie komisji: 

Stanisław Tatarczyk Antoni Tomas

Przewodniczący Komisji  Przewodniczący Rady Gminy
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

Posiedzenie protokółowała:
S. Opas 
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